
 

 

01. juli 2016 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvordan er de midler, der er afsat på Finanslov 2016 til landbrug prioriteret og 

fordelt? 

2. Hvor stort er forbruget på Finanslov 2016 på denne konto? 

a) Til hvilke formål er midlerne anvendt? 

3. Hvilke konkrete arbejder og tiltag er der igangsat til landbruget? 

4. Hvor langt er man nået med revisionen af de forældede revisionsmodne 

bekendtgørelser?  

5. Antallet af får der slagtes, samt antallet af fåreholdersteder, skal optimeres. Hvilke 

politiske planer foreligger der? (jeg ønsker at de konkrete planer forelægges) 

a) Hvilke planer foreligger der fra SPS? (Nunalerinermik inuussutissarsiuteqartut 

Peqatigiiffiat)? (Jeg ønsker at de konkrete planer foreligges) 

6. Der opstår tillægbevillinger til trods for, at fåreholderne går ned i antal. Er der planer 

om at ændre på forvaltningsprincipperne hertil? 

7. Hvor stort et beløb har de enkelte fåreholdersteder gennemsnitligt modtaget i støtte 

indenfor de sidste 3 år? (Jeg ønsker at der vedlægges dokumentation) 

8. I forbindelse med andre kvæghold end fårehold, så har man fra såvel kommunalt 

regie, som fra SPS, flere gange foretaget undersøgelser, hvilket jeg fik oplyst allerede 

sidste år i forbindelse med et § 37 spørgsmål – hvad er status på disse undersøgelser? 

9. Hvilke alternative muligheder er der for, at kunne opstarte andre dyrehold op?  



 

 

a) Er der hjemmel til, at de iværksættere der ønsker, at opstarte alternativt dyrehold 

op - i lighed med nyetablerede fåreholdere - kan få støtte, på lige vilkår med 

fåreholderne? 

 (Medlem af Inatsisartut, Suka K.Frederiksen, Siumut)  

 
Begrundelse: 

Sidste år, da jeg stillede mit § 37 spørgsmål, blev det fra Naalakkersuisut mig oplyst, at 

Naalakkersuisut var “særdeles interesserede” i, at udvikle fåreholdererhvervet i en mere lukrativ 

retning, samt, at man ville “optimere” erhvervet, således, at man i et fremtidigt perspektiv “ville 

kunne mindske behovet for subsidieordninger til landbrugserhervet.” 

 

Statistikkens tørre tal viser, at de udøvende fåreholdere er faldende i antal, hvorfor jeg synes det er 

vigtigt, at få oplyst hvordan fåreholdernes egen forening SPS, står i den forbindelse og hvordan de 

selv vil tackle disse problemer. 

 

Det er vigtigt, at koordinere de forskellige projekter og aktuelle tiltag, og det er lige så vigtigt, at få 

oplyst hvorvidt de tillægsbevillinger, der foretages bliver brugt efter formålet.  

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende dage.  


